
 
 
Dato: 28. februar 2022 
Til: Organisationsudvalget 
Kontakt: Mikkel Havelund mh@dn.dk 31193207 & Søren Mollerup Dawe 
smd@dn.dk, 31719091  

 

 

Referat af møde i Organisationsudvalget 
mandag den 28. februar 2022 kl. 16-17  
 
Deltagere: Niels Hilker, Pia Ellegaard Jørgensen, Dan Holt Højgaard, Kaj Edlund,  
 
Afbud: Line Gammelby, Jan Tidemand, Bjørn Petersen, Johnny Petersen, Søren Mollerup Dawe 
 
Observatør fra HB: Maria Reumert Gjerding, Birgitte Marcussen 
 
Fra Sekretariatet: Mikkel Havelund,  
 

Dagsorden: 

1. Godkende referat fra sidste møde.  

OU skal godkende referat med eventuelle ændringer 

Bilag 1: Referat fra OUs møde 21.1 inkl. Pias kommenterer 

 

Pia uddybede sine kommentarer mundtligt og lovede at sende nogle konkrete rettelsesforslag til teksten, 
som kan komme med i referatet, hvorefter det er godkendt.  

Det blev aftalt, at rettelser fremadrettet skal være konkrete forslag for at lette processen.. 

 

2. Indstilling til vedtægtsændringer til HB 

OU skal færdiggøre bilaget til HBs næste møde, herunder beslutte: 

a) Skal vi have en karensstid for stemmeret – hvor lang skal den være?  
Digital høring: Alle er for. Længde: 3 mdr (3), 14 dage (1)  

 

OU var for at indføre en karenstid for at give bestyrelsen rimelige arbejdsbetingelser. Det handler om at 
finde balancen mellem at beskytte foreningen mod kup og samtidig ikke udelukke nogen fra demokratiet. 
De fleste brænder jo særligt for en sag i starten. Som dirigent kan det være brutalt at sige, at alle der har 
meldt sig de sidste tre måneder kan ikke stille op eller stemme. Samtidig er det de færreste bestyrelser, som 
har planlagt årsmødet 3 måneder før.  

I den anden ende af spektret er 14 dage kort tid. Derfor besluttede OU at indstille 2 måneders karenstid for 
at stemme. 

  

b) Skal vi have en karensstid for opstilling til bestyrelse - hvor lang skal den være? 
Digital høring: Ja; 3 mdr (3), 14 dage (1) – Jammerbugt: nej 

 

Man kan godt opfordre nogen til at blive aktive uden, at de skal ind i en bestyrelse med det samme og have 
en ledende rolle i en afdeling, men det virker underligt at kunne stille op uden at kunne stemme. Derfor 
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indstiller OU, at valgbarhed også er to måneder. Derved følges de to ting ad, hvilket let kan beskrives i 
vedtægterne. 

 

c) Skal reglerne for at flytte afdeling lempes? Hvordan? 
Digital høring: Ja, 3 mdr (3), 14 dage (1) 

Der var enighed om også her at indføre 2 måneders karenstid, hvorved der er en ”symmetri” med samme 
frist i alle tre forhold. 

 

d) Har I overvejelser om AP-frist-forslaget? 

 

Forslaget er fint.  

 

e) Har I overvejelser om klimatilføjelsen? 

 

Ingen kommentarer. Det er givet, at det skal på. 

 

f) Andre justeringer til teksten? 

 

Det med ”symmetrien” er et godt argument at bruge, der kan skrives ind. Hvis OU-medlemmerne har ideer 
til andre ændringer i fremstillingen skal de sendes til Mikkel og Søren som konkrete ændringsforslag skrevet 
ind med rettelsesmarkeringer senest 6.3. [Bjørn har lagt nogle diskussionspunkter på Podio, men disse 
bedes omsat til tekstforslag, hvis de ønsker medtaget] 

 

Bilag 2: Vedtægtsændringer_forårsrep  

Bilag 3: Kommentarer fra DN Jammerbugt 

 

3. Indstilling til HB om kandidatpræsentationer på Vores DN 

OU skal drøfte og dernæst beslutte, om man støtter forslaget om at anvende Vores DN til at præsentere 
kandidater til valg forud for Rep-mødet. 

Bilag 4: Bilag 6.2 fra HBs seneste møde om Vores DN 

Der var opbakning til at gøre forsøget med kandidatpræsentationer for både personligt valgte medlemmer, 
HB-medlemmer og vicepræsident. Ordningen bør evalueres af OU, før den føres permanent. 

Følgende bemærkninger faldt: 

- Det er godt med øget transparens og at gøre det lettere at afklare, hvad kandidaterne står for 

- De nye debatsider, som Organisationsafdelingen præsenterede for OU, vil også kunne være en – 
måske bedre – platform for dette indhold i fremtiden i stedet for Vores DN. 

- Det er vigtigt, at kandidaterne gives lige muligheder for at præsentere sig gennem nogle 
”firkantede” rammer for, hvad der skal være med. Ellers kommer det let til at handle for meget om 
form, og hvem der er gode til at klippe video eller kode hjemmeside. Valget skal gå på indhold. 

- Sekretariatet kan få en svær opgave med at moderere debatten, for hvornår er noget over stregen? 
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4. Eventuelt 

Der blev orienteret om klager over Biodiversitetsnetværkets facebookgruppe, hvor tonen er meget hård. 
Niels opfordrer til, at vi diskuterer det til det store møde i april. Der må gerne være nogle helt konkrete 
eksempler, som OU kan forholde sig til fx slettet indlæg fra Svenning. Der blev fremhævet en generel 
kulturel problemstilling i DN med at være uenige på en god måde. Selvom problemstillingen findes andre 
steder, så er DN måske værre end andre organisationer, hvilket kan skræmme den unge generation fra at 
deltage. DN har ekstra mange emner, som kan føre til uenighed (solceller, vindmøller, våde marker etc), 
hvilket taler for, at vi øver os ekstra godt.  

 

Husk at næste møde er fysisk workshop i Vejle 6.4 kl. 10-20.30. Der er ikke overnatning, så det er tanken, at 
man tager et sent tog hjem igen. Program følger snart. 

 


